
Protokół Nr 22/08 
 

z posiedzenia komisji socjalno-porządkowej i oświaty 
dnia 25 listopada 2008 r. 

odbytego w sali konferencyjnej urzędu nr 201  
 

 
Rozpoczęcie posiedzenia godz. 1000  
Zakończenie posiedzenia godz. 1240 

 
Posiedzenie komisji otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Komisji ElŜbieta Kucaj , która 
powitała wszystkich obecnych na posiedzeniu . 
W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z listą obecności stanowiąca 
załącznik do protokołu oraz Wójt Gminy Kazimierz SzarŜanowicz i Zastępca Wójta Jerzy 
Makowski i w części dotyczącej spraw finansowych Skarbnik Gminy Wiesława Łoch.  
W posiedzeniu uczestniczył Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Wojciechowski  i  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Ksawery Nyks . 
Na podstawie listy obecności przewodnicząca komisji stwierdziła quorum przy którym 
komisja mogła obradować i podejmować prawomocne decyzje i opinie .  
O terminie posiedzenia  członkowie komisji zostali powiadomieni pisemnie, otrzymując 
materiały . 
Porządek posiedzenia komisja przyjęła w brzmieniu jak niŜej :  
1.Zatwierdzenie porządku obrad 
2.Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji 
3.Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję , która odbędzie się 28 listopada  2008 r. 
4.Analiza realizacji budŜetu gminy za 9 m-cy 2008 roku  
   Opinia komisji 
5.Informacja o wynikach kontroli przestrzegania zasad obrotu napojami alkoholowymi   
   w 2008 roku  
   Opinia komisji na sesję  
6.Podsumowanie działalności świetlic środowiskowych i świetlic TPD na terenie gminy  
   Opinia komisji na sesję  
7.Opracowanie planu pracy komisji na rok 2009  
    Materiały przedkłada  przewodniczący komisji na sesji   
8.Sprawy róŜne     
9.Zamknięcie posiedzenia komisji 
Ad.1 
Jak wyŜej . 
Ad.2 
Protokół Nr 21/08 z poprzedniego posiedzenia komisji został przyjęty jednogłośnie bez 
odczytywania . 
Ad.3 
Przewodnicząca komisji odczytała projekty uchwał przygotowane pod obrady  najbliŜszej 
sesji , komisje przeanalizowała je, wysłuchała  uzasadnień i wyjaśnień , a następnie 
zaopiniowała jak niŜej :  
- projekt uchwały Nr XXII/174/08  w sprawie obniŜenia ceny skupu 1 dt Ŝyta do celów  
  wymiaru podatku rolnego 
Wójt Gminy – odnosząc się do tego projektu uchwały wyjaśnił dlaczego proponuje obniŜenie  
średniej ceny skupu Ŝyta podanej przez Prezesa GUS w wysokości 55.80 do ceny 42 zł – tak 
jak w roku obecnym. Wójt przedstawił  jakie to byłyby kwoty przy stawce maksymalnej ,  
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stawce 42 zł i 35 zł , jak przedstawiają się stawki w gminach sąsiednich i poinformował o 
piśmie rolników w sprawie obniŜenia ceny do 35 zł . 
Przewodniczący Rady Gminy zabierając głos przedstawił w pierwszej kolejności pisma jakie  
wpłynęły w sprawie obniŜenia ceny Ŝyta do  podatku rolnego i było to pismo rolników wsi 
Witkowa Drugiego ,Rady Sołeckie ,rolników i radnej Kucaj – wsi Skalin i pismo p. ElŜbiety 
Sobolewskiej w imieniu rolników .  
Kolejno przewodniczący rady powiedział o sytuacji w rolnictwie , o spotkaniu sołtysów i 
dyskusji nad stawką Ŝyta do podatku rolnego i ,Ŝe większość rolników nie miała zastrzeŜeń co 
do wysokości podatku . 
Zdaniem radnego Klima stawka podatku nawet powinna być trochę wyŜsza . 
Przewodnicząca komisji w sprawie pisma od rolników wsi Skalin  powiedziała ,iŜ rolnicy 
wiedzą jaka będzie cena  , ale jak  twierdzą  , napisać mogą . 
Następnie przewodnicząca komisji poprosił członków  komisji  o uwagi bądź inne propozycje   
do w/w projektu uchwały . 
Wójt Gminy dodatkowo przedstawił jak kształtowały się ceny Ŝyta do podatku rolnego od 
roku 2005.  
Członkowie komisji 3 głosami pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały przy dwóch głosach 
wstrzymujących się . 
 
- projekt  uchwały Nr XXII/175/08  w sprawie ustalenia stawek podatku od środków    
  transportowych – komisja  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały , 
  
- projekt uchwały Nr XXII/176/08 w sprawie przeprowadzonych konsultacji z mieszkańcami  
  miejscowości   Witkowo Pierwsze , w związku z wnioskiem o zniesienie i ustalenie  
  urzędowej nazwy miejscowości  – komisja  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały ,  
 
- projekt uchwały Nr XXII/177/08   w sprawie wniosku o zniesienie i ustalenie  
  urzędowej nazwy miejscowości – komisja jednogłośnie i pozytywnie zaopiniowała projekt   
  uchwały 
    
- projekt uchwały Nr XXII/178/08 w sprawie wniosku o zniesienie i ustalenie urzędowej   
  nazwy miejscowości – komisja jednogłośnie i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  
  
- projekt uchwały Nr XXII/179/08Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu   
  korzystania z boisk sportowych zlokalizowanych na terenie  gminy Stargard Szczeciński 
Wójt Gminy – poinformował  ,Ŝe jest taki wymóg , aby  regulamin był  uchwalony i 
wywieszony na wszystkich  boiskach sportowych .Kolejno wójt przedstawił  propozycję 
komisji gospodarki mienia komunalnego i budŜetu do  zmian regulaminu stanowiącego 
załącznik do projektu . 
Członkowie komisji po przeanalizowaniu regulaminu , przychylili się do zmian 
proponowanych przez komisję gospodarki . 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały uwzględniając proponowane zmiany . 
 
- projekt uchwały Nr XXII/180/08  w sprawie ustalenia regulaminu korzystania z placów  
  zabaw  zlokalizowanych na terenie gminy Stargard Szczeciński – komisja   pozytywnie  
  zaopiniowała projekt uchwały 
  
- projekt uchwały  Nr XXII/181/08 w sprawie określenia trybu postępowania o udzielenie  
  dotacji podmiotom nie naleŜącym do sektora finansów publicznych na cele publiczne  
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  związane z realizacją zadań Gminy, sposobu rozliczania tej dotacji oraz kontroli  
  wykonywania  zleconego zadania  
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały uwzględniając propozycję komisji 
budŜetu odnośnie przeredagowania § 6 ust.2  , co wyjaśniła Skarbnik Gminy . 
           
- projekt  uchwały Nr XXII/182/08 w sprawie przyjęcia na własność Gminy Stargard  
  Szczeciński samochodu osobowego – komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
  
- projekt uchwały Nr XXII/183/08 w sprawie wyraŜenia zgody na przystąpienie Gminy  
  Stargard Szczeciński do   Stowarzyszenia „WIR”- Wiejska Inicjatywa Rozwoju – komisja  
  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
  
- projekt uchwały Nr XXII/184/08 w sprawie udziału w przedsięwzięciu pod nazwą:  
  „Rozbudowa i modernizacja sieci   kanalizacyjnej w zlewni jeziora Miedwie” 
Komisja po wysłuchaniu uzasadnienia  przedstawionego przez Wójta ,  zaopiniowała 
pozytywnie  projekt uchwały . W uzasadnieniu wójt poinformował ,Ŝe te środki będą 
potrzebne do opracowania Studium Wykonalności i samego wniosku . Wszystkie gminy 
wpłacą po 50 tys zł , a rozliczenie proporcjonalnie do poniesionych kosztów. 
- projekt uchwały Nr XXII/185/08 w sprawie zmian budŜetu gminy na 2008 r., zmiany  
  limitów wydatków  na wieloletnie  programy inwestycyjne oraz zmiany wydatków na  
  programy i projekty realizowane ze środków  pochodzących z budŜetu Unii Europejskiej,  
  niepodlegających zwrotowi środków z pomocy udzielanej przez  państwa członkowskie  
(EFTA) oraz innych środków zagranicznych niepodlegających zwrotowi 
Skarbnik Gminy omawiając projekt uchwały posiłkowała się jego uzasadnieniem   , 
poinformowała  o zadaniach , które przeszły do projektu budŜetu na rok 2009 , a które iŜ 
wypadły – wodociąg w Grzędziczkach  i w załączniku nr 2  wkradł się niewielki błąd 
polegający na przestawieniu cyfr w rubrykach  . 
Komisja  pozytywnie zaopiniowała  w/w projekt uchwały .  
Ad.4 
Członkowie komisji odnosząc się do informacji dotyczącej wykonania budŜetu gminy za 9 m-
cy 2008 roku  podczas dyskusji szczególną uwagę zwrócili na niskie wykonanie wydatków 
majątkowych , gdzie Skarbnik Gminy wyjaśniła ,Ŝe będą większe kwoty do zapłacenia   w IV 
kwartale  m.in. za drogę w Grabowie, świetlica w  Klępinie . 
Przewodnicząca komisji podała przyjętą przez komisję opinię , a mianowicie :  
Komisja pozytywnie zaopiniowała wykonanie budŜetu gminy za 9 m-cy 2008 roku . 
Ad.5 
Przewodnicząca komisji omówiła informację o wynikach kontroli przestrzegania zasad obrotu 
napojami alkoholowymi w roku 2008 na terenie gminy . 
Komisja po dyskusji przyjęła następującą opinię , a mianowicie :  
Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty przyjęła informację dotyczącą przeprowadzonych 
kontroli przestrzegania zasad obrotu napojami alkoholowymi .  
Członkowie komisji zwrócili szczególną uwagę na fakt dotyczący nie wykonania zaleceń 
pokontrolnych przez placówki handlowe na terenie gminy .Komisja proponuje , aby w takich 
sytuacjach właściciele placówek handlowych zostali odpowiednio pouczenie o 
konsekwencjach wynikających z niewykonania zaleceń pokontrolnych . 
Informacja stanowi załącznik do protokołu .  
Ad.6 
Przewodnicząca komisji przedstawiła informację dotyczącą działalności świetlic 
środowiskowych  i świetlic prowadzonych przy współpracy z TPD na terenie gminy  
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w 2008 r.- podczas dyskusji wójt gminy poinformował ,Ŝe jest pisany projekt na świetlicę 
wyjazdową , która będzie obejmowała 4 wioski i drugi projekt jest pisany na przedszkole w 
Sownie . 
Komisja przyjęła następującą opinię : 
Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty przyjęła informację dotyczącą działalności świetlic 
środowiskowych i świetlic prowadzonych przy współpracy  z TPD za rok 2008 i pozytywnie 
zaopiniowała ich działania . 
Informacja stanowi załącznik do protokołu . 
Ad.7 
Przewodnicząca komisji przedstawiła plan pracy komisji na rok 2009 . 
Członkowie komisji uwag i innych propozycji nie zgłosili , a zatem   przyjęli jednogłośnie 
plan pracy komisji socjalno-porządkowej i oświaty na rok 2009. 
Plan pracy stanowi załącznik do niniejszego protokołu .  
Ad.8 
Radna Kornet zwróciła się z prośbą w sprawie mieszkańca  Pana Frankowskiego , który 
wyraził chęć uporządkowania swojej posesji  ,a prośba dotyczy zorganizowania wywóz 
przedmiotów wielkogabarytowych i tutaj wójt odpowiedział ,Ŝe jest taka moŜliwość pomocy .  
Przewodnicząca komisji zgłosiła problem Pana Jańczaka w Wierzchlądzie- zawilgocenie 
ściany przez sąsiada  , a druga sprawa poruszona przez przewodniczącą dotyczyła stypendium 
socjalnego , a zakupu np. kurtek dla dzieci w ramach tych środków . 
Radny Klim – poruszył temat związany z przedznakiem postawionym przed mostem , który 
został słabo zamontowany i jest wygięty, jak  równieŜ powinien być zdaniem radnego taki 
przedznak postawiony na skrzyŜowaniu informujący o tonaŜu. 
Druga sprawa dotyczyła bezpiecznego dojścia do świetlicy , co jest duŜym wydatkiem jak 
zaznaczył radny . Przewodnicząca komisji powiedziała o piśmie do powiatu o zabezpieczenie 
pobocza drogi koło posesji Pana Mickiewicza w Skalinie . 
Radny Grabski – poprosił o zakup mikrofonu dla koła „ Na 10-tkę” w Barzkowicach jak 
równieŜ poinformował ,Ŝe przy bloku nr 42 i 18 zapadła się kanalizacja . 
Wójt Gminy – poinformował o sprawie dotyczącej terenów po byłej jednostce wojskowej w 
Witkowie , Ŝe w tej sprawie Wójt i Zastępca byli w Agencji Mienia Wojskowego w 
Szczecinie i zostanie złoŜone pisma do Wojewody , iŜ jesteśmy tym zainteresowani , będzie 
wykonane koncepcja i sprawa jest do dyskusji , czy będzie to moŜe bezpłatnie , czy z 
bonifikatą.  
Radny Klim – wyraŜając swoją opinię powiedział ,Ŝe jeŜeli miałoby to być za darmo to tak , 
ale w przypadku zapłaty to naleŜałoby się zastanowić , czy nie byłoby to zbyt duŜe obciąŜenie 
dla gminy . 
Wójt Gminy – odpowiedział , Ŝe pismo złoŜymy i dodatkowo poinformował, iŜ w gminie 
zarejestrowanych jest   83 wnioski mieszkańców gminy  o mieszkania. RównieŜ powiedział o 
drogach tzw. „Schetynówkach” , gdzie gmina z uwagi na brak dokumentacji przyłączyła się 
do powiatu .    
Ad.9 
Wobec wyczerpania porządku Przewodnicząca Komisji ElŜbieta Kucaj podziękowała 
wszystkim za udział i zamknęła posiedzenie . 
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